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Radnici FAP nastavili protest i blokirali Upravnu zgradu

Tra`e da ih 
preuzme vojska

Priboj - Radnici Fabrike automo-
bila Priboj nastavili su ju~e protest
blokadom Upravne zgrade. Protest
je zapo~et u sredu sa zahtevima da
se ispo{tuju stavke iz dogovora pot-
pisanog sa Vladom Srbije. Pored is-
plate zaostalih plata, radnici tra`e
povezivanje radnog sta`a, ali i da

Vojska Srbije preuzme FAP. Radni-
ci su u no}i izme|u srede i ~etvrtka
organizovali de`urstva u Upravnoj
zgradi, u grupama od po dvadese-
tak ljudi. Protest je organizovan
preko „Udru`enja za za{titu radni-
ka Fabrike automobila Priboj - Rad-
nik nije rob“, ~iji je predsednik Mi-

roslav Mr{evi}. Na zvani~nom saj-
tu Op{tine objavljena je vest da }e
isplata dodatnih 100 evra u vidu
podsticanja poslovnih aktivnosti,
po~eti danas. Za tu namenu je iz lo-
kalnog bud`eta obezbe|eno dva
miliona evra. S. B.
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Novi protest: Ispred
Upravne zgrade FAP

Milanka Trtovi} iz Komarana najbolji 
farmer u Srbiji po izboru Banka Inteze

Priznanje za bele kri{ke 

Nova Varo{ - Milanka Trtovi} iz
Komarana, ~ije je doma}instvo po-
stalo nadaleko ~uveno po proizvod-
nji zlatarskog sira i njegovom pla-
smanu putem interneta, progla{ena
je za najboljeg farmera u Srbiji za
2016. godinu u kategoriji malih po-
ljoprivrednih proizvo|a~a. Priznanje
je vrednoj planinki dodelila Banka

Inteza na nedavno odr`anom, ~etvr-
tom po redu, sajmu „Slow Food“ u
Beogradu. Kao laureat, Milanka je
osim nov~ane nagrade od 100.000
dinara, osvojila i putovanje u Ne-
ma~ku i priliku da u~estvuje na isto-
imenom me|unarodnom poljopri-
vrednom sajmu u [tutgartu. R. P.
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De~iji vrti} 
„Abu Dabi“ 
jo{ ne radi

Muri} 
kritikovao
dr`avu 
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Laureati sa predstavnicima
banke i organizatorima 

Foto: S. @upljanin
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Ovaj prilog sufinansira op{tina PribojPRIBOJ DANAS

Priboj - Radnici Fabrike automobi-
la Priboj nastavili su ju~e protest  blo-
kadom Upravne zgrade. Protest je za-
po~et u sredu sa zahtevima da se ispo-
{tuju stavke iz dogovora potpisanog
sa Vladom Srbije. Pored isplate zao-
stalih plata, radnici tra`e povezivanje
radnog sta`a, ali i da Vojska Srbije
preuzme FAP. 

Radnici su u no}i izme|u srede i ~e-
tvrtka organizovali de`urstva u Uprav-
noj zgradi, u grupama od po dvadese-
tak ljudi. Protest je organizovan preko
„Udru`enja za za{titu radnika Fabrike
automobila Priboj - Radnik nije rob“,
~iji je predsednik Miroslav Mr{evi}.
Oni tvrde da je aktuelno rukovodstvo
FAP-a napustilo zgradu pet  minuta
pre njihovog ulaska i da ih nisu udosto-
jili nikakvog odgovora. Radnici, kako
ka`u njihovi predstavnici, nemaju po-
verenja u menad`ment, strahuju da se
odlaganjem primene Unapred pripre-
mljenog plana reorganizacije i preuzi-
manja od strane vojske namerno stva-
raju uslovi da FAP ode u ste~aj i tako ne
isplate zaostale plate, dodatnih 100
evra otpremnine i povezivanje sta`a.

- Nastavljen je protest i mi ~ekama
odgovor iz Ministarstva privrede i Mi-
nistarstva odbrane, na na{ osnovni
zahtev da Vojska Srbije do|e i preu-

zme rukovo|enje FAP-om, jer }e na
taj na~in svi ostali problemi biti re{eni.
Ne}e se i}i u ste~aj, bi}e ispla}ene zao-
stale zarade i mo}i }e biti povezan sta`,
ka`e za na{ list Miroslav Mr{evi}. Mi-
nistarka gra|evine, saobra}aja i infra-
strukture Zorana Mihajlovi} je u sredu
u Srebrenici, na pitanje da prokomen-
tari{e proteste u FAP rekla da je upra-

vo ~ula za tu vest i da Vlada Srbije po-
ku{ava da na|e re{enje za pribojsku
fabriku i da su za to  zadu`eni resori
ministarstva odbrane i privrede. „Mi
kao vlada ~inimo mnogo da pomogne-
mo za sva ta preduze}a koja su pro{la
golgotu u prethodnih desetak i vi{e go-
dina i kao {to smo se borili za @elezaru
Smederevo, tako se borimo i da po-
mognemo drugim preduze}ima“, re-
kla je Mihalovi}.

S. Bjeli}

Novi Pazar - Predsednik Bo{nja~kog
nacionalnog ve}a (BNV) Sulejman
Ugljanin uputio je pismo predsedniku
Vlade Srbije Aleksandru Vu~i}u u ko-
jem zahteva sastanak i razgovor o de-
lotvornom u~e{}u Koordinacije i naci-
onalnih ve}a u pra}enju i primeni Ak-
cionog plana za manjine, ali i stvaranje
uslova za rad Koordinacije.

U saop{tenju BNV se navodi da je
Ugljanin u pismu poru~io da su nacio-

nalna ve}a pojedina~no i Koordinacija
kao zajedni~ki organ predstavljeni kao
va`an faktor u pra}enju i realizaciji Ak-
cionog plana, ali da u radnoj grupi koju
je imenovala Vlada Srbije „nisu dobili
priliku da delotvorno uzmu u~e-
{}e“.“Na zvani~nim sastancima o Akci-
onom planu, vladina radna grupa ve}i-
nu predloga, primedbi i preporuka legi-
timnih predstavnika manjina ignori{e i
ne uva`ava. Smatramo da manjine

ubudu}e treba da budu tretirane ne kao
objekat ve}a kao legitimni partner“, na-
pisao je Ugljanin premijeru Srbije.

On tra`i  da nacionalna ve}a i Koor-
dinacija budu aktivni partneri u prime-
ni i realizaciji, da blagovremeno budu
obave{tavani i aktivno uklju~eni u pri-
menu i realizaciju Akcionog plana, u
pripremu nacrta izve{taja o napretku
kao i drugih dokumenata koja se odno-
se na manjine, jer su „manjine reprezen-
tativan subjekat {to u ukupnoj popula-
ciji iznosi 17 odsto stanovni{tva u Srbi-
ji“. Po`alio se Ugljanin premijeru da ni
posle dva zahteva, upu}ena u oktobru,
nisu dobili odgovor za sastanak sa mini-
starkom dr`avne uprave i lokalne samo-
uprave Anom Brnabi}. Tema razgovo-
ra trebalo bi da budu problemi koji opte-
re}uju manjine u Srbiji. S. Novosel 

Priboj - Nata{a Bojani} iz Priboja za-
vr{ila je master studije Fakulteta prime-
njenih umetnosti u Beogradu, bavi se
umetni~kom keramikom. Njen rad je
od vi{e od 3000 prispelih, na osnovu od-
luke ̀ irija, odabran da u~estvuje na pre-
sti`nom me|unarodnom Bijenalu
umetni~ke keramike, (KOCEF) u Kore-
ji. Nata{a, kao i ve}ina umetnika u Srbi-
ji ima problem sa finansiranjem, tako da
je slanje rada u Koreju, ~ije tro{kove po
pravilima Bijenala snosi umetnik, dove-
deno u pitanje.

Posle osnovne {kole u Priboju, Nata-
{a je upisala srednju Umetni~ku {kolu u
U`icu, zatim Akademiju u Beogradu,

odsek keramika, na kojoj je uz mentor-
stvo profesorice Lane Tikve{a stekla zva-
nje mastera. Naredne godine kao dobit-
nik Erazmus stipendije, nastavi}e da se
usavr{ava u Bratislavi. Ako prevazi|e fi-
nansijsku barijeru od oko 500 evra, koli-
ko ko{ta slanje, njen rad }e se na prole}e
na}i u Koreji na bijenalu takmi~arskog
karaktera sa jo{ 90 radova umetnika iz
celog sveta.

Nata{a ka`e da je re~ o zidnoj skulp-
turi koja nije pravljena namenski za
konkurs ve} je nastala u toku master
studija. To je kombinacija keramike i
stakla, uz koju je ona prilo ìla i kra}i tek-
stualni koncept, pri~u koja glasi. „Nai|u
nekada te{ki dani, oni pro|u, a iz vas po-

tekne ne{to, to ne{to uvek bude dobro i
istinito, i to je za mene jedino dobro i
pravo“.

Kada govori o svom ranijem {kolo-
vanju Nata{a sebe pominje kao „neva-
ljalog u~enika“, obja{njava i kako su se
stvari menjale.“ Kada dobijete nalepni-
cu ‘’nevaljali u~enik ‘’ u sredini u kojoj
odrastate vi ste automatski isklju~eni i u

vama ne poku{avaju prepoznati neki
potencijal, samim tim sto iska~ete iz od-
re|enih pravila pona{anja. Onda se na-
|ete u okru`enju gde vas poku{aju razu-
meti i onda ta sredina bude veliki plus.
Mislim da je moja nevaljalost i dalje pri-
sutna i da me na neki na~in formira kao
li~nost, time {to mi ne dozvoljava da po-
stanem kalup u koji treba da se uklopim.
Ono na {ta treba obratiti pa`nju su deca,
naro~ito deca u malim sredinama. Ni-
smo svi za umetnost, matematiku, bio-
logiju ili sport... To je bitno prepoznati i
podr`ati“, ka`e Nata{a. 

O tome kako mladi umetnici izlaze
na kraj sa finansiranjem, za na{ list Na-
ta{a ka`e da je nekada Ministarstvo kul-
ture pokrivalo tro{kove umetnicima.
„danas je, me|utim, situacija druga~ija.
Ministarstvo podr`ava i pokriva odre|e-
ne gradove i projekte, a manji gradovi ne
dolaze na red. [to se ti~e drugih zemalja,
slanje radova ko{ta pribli`no na{im, ali
su plate mnogo ve}e, pa njima nije toli-
ki problem da po{alju rad. U nekim ze-
mljama, na primer, dobijete galerijski
prostor za samostalnu izlo`bu i vi to
spremate i radite dve godine a za to pri-
mate platu“, obja{njava mlada umetni-
ca. Pitamo Nata{u i {ta bi uradila sa nov-
cem ako osvoji prvu nagradu koja izno-
si 43 000 dolara.

- Pre svega `elim da moj rad bude
poslat i izlo`en. Nagrada je jako va`na
kao podsticaj ali cifra te nagrade ne uti-
~e na moje razmi{ljanje, za mene je i ovo
veliko priznanje.

43.000 dolara. .. poku{avam zamisli-
ti sebe sa tim novcem ... Aha, nadogra-
dila bih svoje znanje u inostranstvu, a
za{to ne pomo}i i nekom drugom talen-
tu koji se nalazi u sli~noj situaciji kao ja.
Samim dobitkom nagrade bih osvojila
jo{ jednu nagradu a to je odlazak na
otvaranje izlo`be u Koreju. S. Bjeli} 

U Tutinu 1.798 nelegalnih objekata

Do sada 
legalizovano 300 

BNV ponovo o akcionom planu

Ugljanin tra`i sastanak sa Vu~i}em

Sti`u lektire na bosanskom 
Ministarstvo prosvete sufinansira}e nabavku lektire za osnovnu {kolu za u~e-

nike koji nastavu poha|aju na bosanskom jeziku. U saop{tenju BNV navodi se  da
Ministarstvo prvi put daje finansijsku podr{ku obrazovanju na bosanskom jeziku
za vi{e od 14.545 u~enika u sand`a~kim op{tinama“. Lektire }e izdati izdava~ke
„Data Status“ iz Beograda i „[ahinpa{i}“ iz Sarajeva.  

Tutin - Nadle`na op{tinska komisi-
ja u Tutinu popisala je do sada 1.798
nelegalnih objekata, izgra|enih bez
potrebnih gra|evinskih dozvola. Na-
~elnik Odeljenja za urbanizam i imo-
vinsko pravne poslove Be{ir Hot re-
kao je radiju Sto plus da je od po~etka
primene Zakona o ozakonjenju nele-
galno izgra|enih objekata u Tutinu
legalizovano 300 objekata. „Svako-
dnevno su na terenu bili ~lanovi ~eti-
ri komisije za popis nelegalnih obje-
kata, a najve}i problem nam stvaraju
nere{ena imovinsko-pravna pitanja u
vezi zemlji{ta na kojem su takvi
objekti izgra|eni, rekao je Hot, koji

nije precizirao koliko je ovoj op{tini
do sada podneto zahteva za legaliza-
ciju nelegalnih objekata. 

Ova tema aktuelna je u celoj zemlji,
pa i susednom Novom Pazaru. Ta-
mo{nje gradske slu`be pro{le nedelju
su saop{tile da je, posle devet meseci
popisa na teritoriji Novog Pazara evi-
dentirano 16.453 objekata sagra|enih
bez urbanisti~ke i gra|evinske doku-
mentacije. U Gradskom odeljenju za
urbanizam ka`u da je ovoj slu`bi sti-
glo 14.686 zahteva za legalizaciju ne-
legalno izgra|enih objekata, a da su
gradske komisije od februara do 27.
novembra popisale jo{ 1.585. S. D. 

Radnici FAP nastavili protest 
i blokirali Upravnu zgradu

Tra`e da ih preuzme vojska

Danas isplata
Na zvani~nom sajtu Op{tine ob-

javljena je vest da }e isplata dodat-
nih 100 evra u vidu podsticanja po-
slovnih aktivnosti , po~eti danas. Za
tu namenu je iz lokalnog bud`eta
obezbe|eno dva miliona evra.

Rvovi} najavio pomo} 
Po{to je, preko dru{tvenih mre`a, saznao za njen uspeh i problem oko slanja

rada na bijenale, predsednik op{tine Priboj Lazar Rvovi}, ponudio je pomo} i fi-
nansiranje izlaganja na Bijenalu. 

Ne veruju menad`mentu: 
Radnici u Upravnoj zgradi„Istinite“ skulpture

„nevaljalog u~enika“ 

ka oznace-

Za slanje u Koreju potrebno oko
500 evra: Rad mlade umetnice

Ne zaboraviti decu u malim
sredinama: Nata{a Bojani}
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Ovaj prilog sufinansira grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS

Izuzetan doprinos i vredna
nagrada: Dr Senad Gani}

Novi Pazar - Pre godinu dana uz ve-
liku pompu u Novom Pazaru su reali-
zovana tri velika projekta vredna se-
dam miliona evra. Ujedinjeni Arapski
Emirati (UAE) ovom gradu darovali
su moderna zdanja osnovne {kole i de-
~ijeg vrti}a u naselju Dojevi}e i Dijag-
nosti~ki centar u Op{toj bolnici. Sva tri
objekta, u jednom danu, otvorio je
predsednik Vlade Srbije Aleksandar
Vu~i}. [kola je odmah posle otvaranja
primila |ake, ali de~iji vrti} i Dijagno-
sti~ki centar su, jo{ uvek, samo moder-
no izgra|ena zdanja.

Vrti} je dobio ime po glavnom gra-
du zemlje donatora Abud Dabi. Ima

780 kvadratnih metara i najsavreme-
niju opremu. Planirano je da u njemu
borave mali{ani iz Dojevi}a i okolnih
naselja, koji do najbli`eg vrti}a ne bi
prelazili po nekoliko kilometara. Na
ovaj problem ukazao je pomo}nik no-
vopazarskog gradona~elnika i pred-
sednik Stranke za Sand`ak (SZS) Fev-
zija Muri}. On je na konferenciji za no-
vinare o{tro kritikovao odnos dr`ave
prema ovom gradu i kao primer za to
naveo ovaj de~iji vrti}, koji ni posle go-
dinu dana nije po~eo da radi.

- Dr`ava preko Ministarstva prosve-
te treba da zaposli ljude, kojima }e ispla-
}ivati 80 odsto zarade, a lokalna samou-

prava 20 odsto. Lokalna samouprava ne
mo`e da anga`uje radnike bez dozvole
dr`ave, tako da se ve} godinu dana `ivi
u nekom za~aranom krugu, naglasio je
Muri} i dodao da se dr`ava hvali malim
deficitom i u{tedom od 100 milijardi di-
nara, a sa druge strane nema za desetak
radnih mesta u ovom gradu. 

U Pred{kolskoj ustanovi „Mladost“
ka`u da }e vrti} „Abu Dabi“ po~eti da
radi kada im Ministarstvo prosvete do-
zvoli da zaposle vaspita~ice za rad u
tom objektu. „Pre mesec i po dana
smo, preko gradske uprave, uputili
zahtev Ministarstvu prosvete da nam
odobri zapo{ljavanje 31 radnika, koli-
ko Uredbom Vlade o maksimalnom
broju radnika jo{ mo`emo da zaposli-
mo, ali nikakav odgovor nismo dobili.
Ovih dana }emo im se ponovo obrati-
ti“, isti~e direktorka ove ustanove Dra-
gica Li~ina i dodaje da bi po~etkom ra-
da tog vrti}a bili rastere}eni ostali u ko-
jima ima znatan broj dece iz naselja
koja gravitiraju prema Dojevi}u.

S. Novosel

Novi Pazar - SDA Sand`aka i Zajed-
no za [umadiju su autenti~ne regio-
nalne stranke koje dele zajedni~ke sta-
vove o decentralizaciji i regionalizaciji
Srbije. Ovo je po~etak  na{e saradnje i
uskoro bi trebalo da se sastanemo i sa
liderom Pokreta za Krajinu  Bo{kom
Ni~i}em, koji ima veliku podr{ku u is-
to~noj Srbiji, rekao je u Novom Paza-
ru predsednik SDA Sand`aka Sulej-
man Ugljanin nakon razgovora sa
predsednikom Zajedno za [umadiju
Veroljubom Stevanovi}em.

Stevanovi} je naglasio da su pred-
stoje}i predsedni~ki izbori prilika da se
promeni stanje u Srbiji. „U Srbiji je na
sceni centralizacija umesto decentrali-

zacije vlasti, za {ta se mi zala`emo.
Zbog toga nam je ̀ elja da uspostavimo
saradnju sa regionalnim strankama,
ali smo otvoreni za razgovore i sa dru-
gim, pre svega, proevropski orijentisa-
nim opozicionim partijama“, ocenio je
Stevanovi}. Ugljanin i Stevanovi} sma-
traju da bi regionalne stranke trebalo
da imaju zajedni~kog kandidata na
predstoje}im predsedni~kim izbori-
ma, ali jo{ uvek nisu razmatrali ko bi
mogao da bude njihov kandidat.

Istog dana otvoreno je progovore-
no o mogu}oj koaliciji izme|u dve naj-
ve}e bo{nja~ke partije, Sand`a~ke de-
mokratske partije (SDP), ~iji je osniva~
potpredsednik Vlade Srbije Rasim Lja-
ji} i SDA Sand`aka. Lider SDA Uglja-
nin je potvrdio da njegova stranka ho-
}e da u|e u vlast u Novom Pazaru, gde
je vladaju}a SDP, ali da jo{ uvek ~eka
odgovor na program koji im je poslao.

- Interes SDA je da se u Novom Pa-
zaru formira stabilna ve}ina kako nji-
me ne bi upravljale mikro-stranke. Mi
ho}emo da u|emo u vlast i delimo od-
govornost za konsolidaciju bud`eta i
re{avanje problema. Uputio sam SDP
dokument u kojem su nabrojani na{i
planovi za ovaj  i ostale sand`a~ke gra-
dove i ~ekam da oni to prihvate, nagla-
sio je Ugljanin i dodao da kada SDP
prihvati njihov program da }e lokal-
nim odborima prepustiti da vode pre-
govore o formiranju koalicija u san-
d`a~kim gradovima.

Da se pregovara sa SDA o formira-
nju koalicija potvrdio je i Ljaji} jer  }e
„to zna~iti stabilnost u Sand`aku i iza

toga stoji 85 odsto bo{nja~ke popula-
cije“. Prilikom nedavnog boravka u
Turskoj, Ljaji} je tamo{njim medijima
rekao da ima nameru da napravi do-
govor sa Ugljaninovom SDA „pa ako
postoji spremnost i sa njihove strane,
voljni smo da napravimo dogovor ko-
ji }e zna~iti stabilnost u Sand`aku i to
uspostavljanjem koalicija u svim san-
d`a~kim op{tinama“. Naglasio je da
„predmet dogovora sa SDA Sand`aka
treba da budu ta~ke za koje postoji raz-
umevanje, ta~ke koje spajaju i dopri-
nose pobolj{anju op{tih uslova“.

- Prioritet je razvoj Sand`aka, infra-
struktura, ekonomija i  teme koje zna-
~e pobolj{anje kvaliteta ̀ ivota. Politi~-
ke razlike treba da postoje, ali je va`no
da nema zle krvi i te{kih re~i. Jedini ~o-
vek sa kojim ne}emo ni{ta da imamo
je Muamer Zukorli}, rekao je Ljaji}.

S. Novosel

Novi Pazar - Dr Senad Gani}, pro-
fesor na Pravnom fakultetu Dr`av-
nog univerziteta u Novom Pazaru je
me|u ovogodi{njim dobitnicima na-
grade Misije OEBS u Srbiji „Li~nost
godine“. Gani} je dobio nagradu za
izuzetan doprinos gra|anskom akti-
vizmu, podr{ku toleranciji, nediskri-
minaciji i multikulturalnom okru`e-
nju. Ovogodi{nju nagradu OEBS u

Srbiji dobili su jo{ sudije Vrhovnog
kasacionog suda Radmila Dragi~evi}
Di~i} i Sne`ana Andrejevi}, kao i no-
vinarka Tamara Skroza.  Nagrade su
im dodeljenje „za doprinos u oblasti
vladavine prava, po{tovanja ljudskih
prava u krivi~no pravnom sistemu,
zalaganja za slobodu i po{tovanja eti-
ke u medijima, kao i tolerancije i dru-
{tvenog aktivizma“. S. N. 

Prinudni raspust u novopazarskoj gimnaziji

Tuberkuloza 
prekinula nastavu

Novi Pazar - U Gimnaziji u No-
vom Pazaru ove sedmice nema na-
stave. Ministarstvo zdravlja Srbije
nalo`ilo je ovoj {koli da prekine na-
stavu na nedelju dana zbog eviden-
tiranja novoobolelih od tuberkuloze.
U toku ove sedmice stru~ne ekipe
dezinfikuju sve {kolske prostorije.
Dr`avni sekretar u Ministarstvu
zdravlja Meho Mahmutovi}  rekao
je da }e stru~njaci Zavoda za javno
zdravlje u Novom Pazaru u saradnji
sa Institutom „Batut“ i stru~nom
komisijom za tuberkulozu nastaviti
da vr{e epidemiolo{ki nadzor i tra`e
izvor te bolesti u toj {koli.

Direktor novopazarskog Zavoda
za javno zdravlje dr [efadil  Spahi}
potvrdio je za na{ list da je u novem-
bru registrovano dvoje novoobolelih.
„Kod jednog u~enika dijagnoza je
potvr|ena, a drugi je jo{ na ispitiva-
nju. Sa potvr|ivanjem dijagnoze kod

ovog u~enika imamo ukupno 16
obolelih gimnazijalaca“, ka`e dr Spa-
hi} i obja{njava da je minulog leta
pregledano 486 u~enika, pre po~etka
{kolske godine su pregledani svi i ta-
da je bilo 14 obolelih. „U drugom
krugu su pregledani samo u~enici ~e-
tvrte godine i tada je otkriven jo{ je-
dan slu~aj i u novembru jo{ dva“, do-
daje dr Spahi}.

Dr Spahi} nagla{ava da su obole-
li u~enici na vreme dobili vakcinu
protiv tuberkuloze i objasnio „da
vakcina sama po sebi ne garantuje
imunitet od ove bolesti, ali da ubla-
`ava klini~ku sliku“. Po broju obo-
lelih od tuberkuloze na godi{njem
nivou Novi Pazar je u vrhu lestvice
u Srbiji. Lekari su zbunjeni da je
broj obolelih ove godine skoncentri-
san u jednoj {koli.

Pre nedelju dana stotinak gimna-
zijalaca {trajkovalo je ispred gradske

uprave, jer smatraju da rukovodstvo
{kole skriva ta~an broj obolelih u~e-
nika. Prvi slu~ajevi tuberkuloze u
ovoj {koli zabele`eni su krajem maja
ove godine i to samo kod u~enika
tre}e godine. Kasnije je evidentirana
kod jedne medicinske sestre na Gi-
nekolo{ko-aku{erskom odeljenju
Op{te bolnice i kod jedne nastavnice
u O[ „Desanka Maksimovi}“. Zbog
toga su pregledana sva novoro|en-
~ad koja su bila u kontaktu sa obole-
lom medicinskom sestrom i svi u~e-
nici kojima je predavala obolela na-
stavnica, ~lanovi kolektiva i porodi-
ca obolelih.

Gradona~elnik Novog Pazara Ni-
had Bi{evac obi{ao je  Gimnaziju. On
o~ekuje da }e dodatne mere dezin-
fekcije dati bolje rezultate i poru~io
da „iako ima mesta za zabrinutost
roditelja, ali ne i za paniku“.

S. Novosel

De~iji vrti} „Abu Dabi“ jo{ ne radi

Muri} kritikovao dr`avu 

Ministarstvo prosvete demantuje
Ministarstvo prosvete je demantovalo da je njihova krivica  {to novi de~iji vrti}

ni posle godinu dana ne radi, jer nisu nadle`ni za davanje saglasnosti za nova za-
po{ljavanja u vrti}u, ve} je to posao Ministarstva dr`avne uprave i lokalne samou-
prave, niti je PU „Mladost“ podnela zahtev za verifikaciju tog vrti}a. Obja{njeno je
da Skup{tina grada treba da usvoji akt o mre`i pred{kolskih ustanova, pa onda da
se podnese zahtev Sektoru za pred{kolsko i osnovno obrazovanje i vaspitanje.

Kamen spoticanja 
Dobro obave{teni izvori tvrde da su pregovori izme|u Ugljanina i dvojice viso-

kih funkcionera SDP po~eli minulog leta i da je u formiranju zajedni~ke vlasti, upra-
vo, Novi Pazar kamen spoticanja. SDA Sand`aka je u ovom gradu vladala od 2000.
do 2008. godine, a od 2008. sto`er lokalne vlasti je SDP. Ove dve partije su posle
izbora 2012. napravile koaliciju, ali se ona raspala posle osam meseci vladavine.

Prebacivanje krivice, obdani{te
prazno:  De~iji vrti} Abu Dabi
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U Novom Pazaru razgovarano o koaliciji SDP
i SDA, ali i saradnji regionalnih stranaka

Mogu} zajedni~ki
predsedni~ki kandidat

Gani}u priznanje OEBS u Srbiji
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Nova Varo{ - Milanka Trtovi}
iz Komarana, ~ije je doma}instvo
postalo nadaleko ~uveno po pro-
izvodnji zlatarskog sira i njego-
vom plasmanu putem interneta,
progla{ena je za najboljeg farme-
ra u Srbiji za 2016. godinu u kate-
goriji malih poljoprivrednih pro-
izvo|a~a. Priznanje je vrednoj
planinki dodelila Banka Inteza na
nedavno odr`anom, ~etvrtom po
redu, sajmu „Slow Food“ u Beo-

gradu. Kao laureat, Milanka je os-
im nov~ane nagrade od 100.000
dinara, osvojila i putovanje u Ne-
ma~ku i priliku da u~estvuje na
istoimenom me|unarodnom po-

ljoprivrednom sajmu u [tutgar-
tu. Banka Inteza je na nedavnoj
sve~anosti u hotelu Metropol u

Beogradu dodelila priznanja i
najboljim ratarima, povrtarima i
sto~arima u zemlji. 

- Priznanje najboljeg „malog“
proizvo|a~a u zemlji mi puno

zna~i, to je i potvrda da korak sa
vremenom mo`e{ dr`ati samo
ako napreduje{, edukuje{ se, teh-
nolo{ki osavremenjava{. Nov~a-
ni deo nagrade }u ulo`iti u proiz-
vodnju i opremu, a u~e{}e na ve-
likom Sajmu u Nema~koj krajem
aprila koristi}e mi da vidim ka-
kva su iskustva mojih kolega iz
drugih delova Evrope i sveta , po-
sebno u oblasti proizvodnje zdra-
ve hrane i delikates mle~nih pro-
izvoda, pri~a Milanka, koja se
upravo vratila sa jedne sajamske
manifestacije u Italiji, a sli~ne je
obilazila i u zemljama regiona.
„Vlada neverovatno interesova-
nje za zlatarski sir. Porud`bine
dobijam preko sopstvenog veb-
sajta, plasiram ga {irom Srbije, na
`alost nemam mogu}nost proda-
je u inostranstvo. Zovu me kupci

sa raznih strana - iz Litvanije,
Hong Konga, Kanade, evropskih
zemalja, ali zasada zbog nere{ene
zakonske procedure njihovim
zahtevima ne mogu da udovo-
ljim“, ka`e vredna planinka iz
Komarana.

Milanka je, ina~e, klijent Ban-
ka Inteze ve} godinama. Uz po-
mo} kredita, kao i sopstvenih
obrtnih sredstava, {esto~lano do-
ma}instvo Trtovi}a uspelo je da
pove}a broj krava - trenutno ih
imaju 10 uz dve priplodne junice,
izgrade nove {tale i pomo}ne
objekte, nabave savremenu poljo-
privrednu opremu i mehanizaci-
ju... Milanka je usavr{ila proiz-
vodnju punomasnog zlatarskog
sira koji spravlja po tradicionalnoj
recepturi planinki sa ovih prosto-
ra. A kako je uop{te do{lo do toga
da krene u „internet biznis“? Za tu
mogu}nost saznala je na kursevi-
ma za pobolj{anje poljoprivredne
proizvodnje koje je u novovaro-
{kom kraju pre nekoliko godina
organizovao USAID. Oti{la je iz
~iste radoznalosti, ali ubrzo po-
tom u svoje selo donosi prvi kom-
pjuter sa vizijom da postane vode-
}i onlajn trgovac u novovaro{kom
kraju. I u tome je uspela.

- Svi u selu su bili za~u|eni
kada sam po~ela sa prodajom
putem interneta. Govorili su
„pametni ljudi ula`u u krave i
{tale, a ti kupuje{ ra~unare“. Da-
nas `ele da se sa nama udru`e
jer smo uspe{ni u poslu koji ra-
dimo. Samo smo ove godine
prodali vagon sira (10.000 kilo-
grama). Sa cenama smo vi{e ne-
go konkurentni - mladi sir pro-
dajemo po 500, a zreli po 600 di-
nara, {to je otprilike cena po ko-
joj se zlatarski sir prodaje i na
pijacama van Nove Varo{i. Na-
{a prednost je svakako izuzetan
kvalitet proizvoda koji sti`e di-
rektno sa nezaga|enih planin-
skih ispa{a, isti~e Milanka, kojoj
je aktuelni cilj da sa jo{ ve}im
koli~inama iza|e na doma}e tr-
`i{te, a da njihovo doma}instvo
u perspektivi jednog dana mo-
`da dobije i svoju evropski serti-
fikovanu vrstu sira. 

R. Popovi}

Nova Varo{ - Evropska unija i
Vlada [vajcarske }e preko EU
PROGRES-a sa 25.000 evra podr-
`ati rad Udru`enja p~elara „Zla-
tarka“ iz Nove Varo{i. Pomo} za

unapre|enje poljoprivredne pro-
izvodnje, osim doma}ih p~elara,
dobi}e jo{ {est udru`enja i zadru-
ga sa podru~ja jugozapadne i ju-
goisto~ne Srbije, a donatori }e u

realizaciju njihovih projekata
ulo`iti skoro 183.000 evra. 

- „Zlatarka“ }e donaciju isko-
risti za nabavku opreme kojom }e
se zna~ajno unaprediti kapaciteti

na{eg udru`enja. Re~ je o ma{ini
za izradu satnih osnova i savre-
mene linije za izradu poga~a za
prehranu p~ela. Zahvaljuju}i ovoj
opremi, p~elari }e imati priliku da
prera|uju sopstveni vosak koji je
kvalitetniji, smanji}e se i rizici od
p~elinjih oboljenja, kao i tro{kovi
same proizvodnje, a udru`enje }e
imati {ansu za ve}e prihode. Na{e
u~e{}e u ovom poslu je oko 17 po-
sto od ukupne vrednosti donacije
{to je nekih 4.500 evra - isti~e Dra-
gan Divac, predsednik novovaro-
{kog udru`enja p~elara, ~ijih 111
~lanova poseduje blizu tri i po hi-
ljade ko{nica. U „Zlatarki“ o~eku-
ju da }e oprema u Novu Varo{ bi-
ti dopremljena najkasnije do ma-
ja, a do tada }e se sa predstavnici-
ma lokalne samouprave razgova-
rati o mogu}nostima za obezbe|i-
vanje adekvatnog prostora u ko-
jem bi ona bila sme{tena. 

Bespovratna sredstva odo-
brena su i za finansiranje proje-
kata Udru`enja „Ratar“ iz Alek-
sinca, „P~elari Babu{nice“ iz Ba-

bu{nice, ZZ „Gorica“iz Knja`ev-
ca, PZ „Obla~inska vi{nja“ iz Me-
ro{ine, „Pe{ter food“ -a i Me|u-
op{tinskog udru`enja poljopri-
vrednih proizvo|a~a iz Novog
Pazara. Donaciju }e uglavnom
iskoristiti za nabavku poljopri-
vredne mehanizacije, opreme za
preradu i proizvodnju ili manje
gra|evinske radove poput iz-

gradnje hladnja~a ili su{ara i na
taj na~in pove}ati obim proiz-
vodnje i uvesti tehnolo{ke inova-
cije. „Kako bi se iskoristio zna~a-
jan poljoprivredni potencijal u
ovim delovima zemlje, neophod-
no je kontinuirano ulaganje u
primenu novih znanja i tehnolo-
gija i zato EU i Vlada [vajcarske
pru`aju mogu}nost udru`enjima

i zadrugama da realizuju svoje
ideje i unaprede proizvodnju“,
ka`e Grem Tindal, menad`er
Evropskog PROGRES-a.

Projekti za finansiranje su,
ina~e, izabrani u okviru druge fa-
ze podr{ke poljoprivrednim gru-
pama koja je trajala tokom sep-
tembra i oktobra. Pravo u~e{}a
imale su 32 proizvo|a~ke grupe,

a njihovi predstavnici su imali
priliku i da steknu i unaprede
svoja znanja u rukovo|enju za-
drugama i udru`enjima, finansi-
jama i marketingu, razmene is-
kustva sa kolegama iz Francuske,
kao i da se upoznaju sa programi-
ma pretpristupne pomo}i za po-
ljoprivredu i ruralni razvoj
(IPARD). R. Popovi} 

EU i Vlada [vajcarske poma`u razvoj novovaro{kog p~elarstva 

Donacija vredna 25.000 evra 

Bespovratna sredstva odobrena za 
realizuju projekta Udru`enja p~elara 
„Zlatarka“, koji podrazumeva nabavku 
savremenih ma{ina i opreme 

Savremenom opremom 
do ve}e proizvodnje: 
Pomo} od skoro 183.000 evra

Seljaci prepu{teni sami sebi 
- Mnogo je problema u ovom poslu, kao pojedinci smo nemo}ni,

udru`enje sto~ara „Uva~ka reka mleka“ je neaktivno, mi mali proizvo-
|a~i nigde nismo pristali, prepu{teni smo sami sebi. Od dr`ave i op{ti-
ne ni dinara nisam dobila, samo neku zahvalnicu da sam uspe{an pro-
moter novovaro{kog kraja. Da mi bar neko ho}e pomo}i u izradi proje-
kata kojima bih konkurisala kod stranih donatora, svi papiri su na en-
gleskom, kako seljak da se sna|e u takvim uslovima ili da me po{alju
da neko studijsko putovanje, veli Milanka Trtovi}.

Vredna planinka laureat u kategoriji
malih poljoprivrednih proizvo|a~a, 
a nagra|ena sa 100.000 dinara 
i u~e{}em na poljoprivrednom 
Sajmu „Slow Food“ u Nema~koj

Vode}i onlajn trgovac u 
novovaro{kom kraju: 
Milanka Trtovi} spravlja sir
po tradicionalnoj recepturi

Milanka Trtovi} iz Komarana najbolji farmer u Srbiji po izboru Banka Inteze

Priznanje za bele kri{ke 

„Dani pljevaljskog sira“ 
Pljevlja - Sekretarijat za

privredu op{tine Pljevlja, u
partnerstvu sa Udru`enjem
proizvo|a~a NVO „Pljevalj-
ski sir“, organizovali su ma-
nifestaciju „Dani pljevalj-
skog sira“, ~iji je cilj promo-
cija i o~uvanje ovog autoh-
tonog proizvoda. Manife-
stacija „Dani pljevaljskog si-
ra“ je takmi~arskog i pro-
dajnog karaktera i na njoj je
u~estvovalo vi{e od 80  pro-

izvo|a~a iz Crne Gore i regi-
ona koji su se takmi~ili u
kategorijama: specijalne vr-
ste sira, mladi kajmak, stari
kajmak, ov~ji sir, kao i stari i
mladi sir. Pobjednica ove
15. po redu manifestacije je
Radinka Baji} iz sela Lije-
ska, ~iji je sir bio najbolji u
kategoriji starog sira. Drugo
mjesto pripalo je Ljiljani Pe-
trovi} iz Bitina, a tre}e Stani
Jovi} iz sela Borovica. J. D. 
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Prijepolje - Za v. d. direktora
Centra za socijalni rad Sabira Ha-
d`iavdi}, imenovana je na okto-
barskoj sednici Skup{tine op{tine
Prijepolje, kad i ostali direktori
javnih preduze}a i ustanova koje
se finansiraju iz bud`eta, u skladu
sa koalicionim dogovorom stra-
naka na vlasti. Za razliku od ime-
novanja ostalih direktora, ba{ ovo
je izazvalo neuobi~ajenu pa`nju
javnosti. Posle ne{to manje od
mesec dana, ponovo je bilo na
sednici Skup{tine op{tine. Sabira
Had`iavdi} je na istoj sednici, na
zahtev nadle`nog ministarstva,
posle pribavljanja neophodne sa-
glasnosti, formalno najpre re{ena,
a potom ponovo imenovana za v.
d. direktora. Na{ razgovor po~eli
smo pitanjem za{to je ova diplo-
mirana pravnica, istaknuta ~lani-

ca Bo{nja~ke demokratske zajed-
nice Sand`aka i vrlo aktivna od-
bornica u prethodnom sazivu
Skup{tine op{tine, bila zaintereso-
vana ba{ za ovo mesto.

- Po koalicionom sporazumu
BDZS su pripala dva direktorska
mesta, mesto sekretara Skup{tine
op{tine, na~elnika Op{tinske
uprave i mesto u Op{tinskom ve-
}u. Ja sam ponosna {to je za tri, od
pet tako va`nih mesta, na{a stran-
ka odabrala ̀ ene. To je pokazatelj
kakav odnos BDZS ima prema ̀ e-
nama. Mene je za ovo mesto pred-
lo`ila stranka i li~no gospodin
Muamer Zukorli}, narodni posla-
nik, smatraju}i da }u obavljati
kvalitetno posao u oblasti za koju

je stranka i ina~e bila veoma zain-
teresovana. Javnost }e se svakako
setiti da smo, kao odbornici
BDZS, na nemalom broju sednica
Skup{tine op{tine u pro{lom sazi-
vu, predlagali da pitanja iz dome-
na socijalne politike budu uvr{te-
na na dnevni red. U `i`u javnosti
`eleli smo da stavimo probleme
vezane za socijalnu za{titu stanov-
ni{tva ove op{tine koje je veoma
osiroma{ilo, pitanja vezana za kri-
terijume raspodele nov~anih sred-
stava. Ukazivali smo na odre|ene
nelogi~nosti, tra`ili da i druga
udru`enja, osim Crvenog krsta,
dobijaju sredstva. Bili smo uporni
kada se usvajao bud`et da se sred-
stva opredele i za vakufsku kuhi-
nju koja je imala nekoliko stotina
korisnika obe konfesije. Zato nam
se ~inilo da je logi~no da onda pre-

uzmemo ovu oblast, a time i odgo-
vornost da unapredimo rad koli-
ko to dozvoljavaju zakonska akta i
materijalne mogu}nosti.

Va{ dolazak izazvao je, me|u-
tim, probleme. Za{to? Kako ih
sada sa vremenske distance, tu-
ma~ite?

- Prvi problem je nastao sa sin-
dikatom koji me nije prihvatio.
Tra`ili su da objasnim izjavu koju
sam dala medijima vezanu za kva-
litet rada ove ustanove. I dalje sto-
jim iza izjave koja ne generalizuje
~itav sistem Centra za socijalni rad,
ve} se odnosi na pojedince koji mi-
sle da su iznad zakona. Svrha rada
ove ustanove je da bude servis gra-
|anima, da obezbedi dostupnost

usluga, da je svima na raspolaga-
nju, sve {to proisti~e iz zakonom
odre|enih prava, pod istim uslovi-
ma za sve koji su u socijalnoj potre-
bi. Kada su gra|ani saznali da }u
biti direktor, li~no su mi se obra}a-
li, kako bi mi ukazali na nedosled-
nosti, propuste, kr{enje procedura

u radu Centra za socijalni rad. Otu-
da sam imala potrebu da ka`em da
}u sve u~initi da do toga ne dolazi.

Re~ „java{luk“koju ste upo-
trebili tada, o~igledno je veoma
zasmetala. Da li sada, posle dva
meseca, mislite da je ipak bila
prejaka kao ocena rada ove usta-
nove? 

- Mo`da je re~ sama po sebi
prejaka, ali da bih je ubla ìla treba-
lo bi da idem u brojne detalje i na-
vodim primere, a to nisam `elela
na po~etku rada. Verujte, svakoga
dana dobijam pritu`be gra|ana
na funkcionisanje Centra za soci-
jalni rad. 

Kakve su to pritu`be? Koji su
to problemi?

- Najve}i problem je isplata jed-
nokratnih davanja i priznavanje
prava na socijalna davanja. Jedno
se odnosi na sredstva koja su za
ovu oblast namenjena iz bud`eta
op{tine, a drugo na sredstva koja
se dobijaju sa nivoa dr`ave. Gra-
|ani nisu zadovoljni. Zakonski
uslovi strogo propisuju sve uslove

na osnovu kojih se priznaje ili ne
priznaje pravo podnosiocima zah-
teva. Pojedinci su morali da ispu-
njavaju svaki detalj iz tih uslova, a
drugima je to bilo olak{ano. To
tvrde oni koji su podnosili zahteve
za obe kategorije. 

Oblast socijalne brige i socijal-

nih davanja mnoge stranke obi-
lato koriste za populisti~ku pro-
pagandu koja je posebno pogod-
na u sredinama koje su ovako si-
roma{ne kao na{a. Koliko bude
tih jednokratnih pomo}i, reci-
mo na godi{njem nivou?

- Bude i vi{e od tri i po hiljade
zahteva godi{nje. A mese~no oko
stotinu ljudi prima i nov~anu so-
cijalnu pomo}.

A za{to se u va{em slu~aju to-
liko sve iskomplikovalo kada je
re~ o dobijanju saglasnosti nad-
le`nog ministarstva za va{e ime-
novanje?

- Zahtev za davanje saglasno-
sti poslat je naknadno po{to je
Skup{tina op{tine ve} donela od-
luku o imenovanju. To se naj~e-
{}e i ~ini u praksi, ali u mom slu-
~aju odjednom to vi{e nije bilo
tako formalno. 

Za{to se to iskomplikovalo?
Ko je imao motiv? Na sednici
Skup{tine op{tine odbornici va-
{e stranke naveli su i neka kon-
kretna imena.

- Iz Prijepolja su krenuli pozivi
Ministarstvu za rad, zapo{ljava-
nje bora~ka i socijalna pitanja ko-
ji su imali za cilj da me predstave
u negativnom kontekstu, da bu-
dem diskreditovana u javnosti,
uz stalno ponavljanje da ne ispu-
njavam uslove za direktorsko
mesto. I{lo se dotle da su tvrdili
da nemam ~ak ni zavr{en fakul-
tet, iako je fakultetska diploma
osnovni dokument koji se pod-
nosi. Dalje se navodilo kako ni-
sam radila u struci. Ne verujem
da pismeni i iskusni ljudi ne zna-
ju {ta je rad u struci. On ne pod-
razumeva rad u ustanovi za koju
se kao direktor kandidujete, ve} u
struci iz svoje oblasti. 

U dugom novinarskom radu
ne se}am se da se ne{to tako do-
ga|alo, a direktori su u posled-
nje dve decenije veoma promen-
ljiva kategorija, kriterijumi po
kojima se postavljaju idu dotle
da se ignori{e ~injenica da ne is-
punjavaju ~ak ni osnovne uslove
vezane za potrebnu {kolsku

spremu. Da li je sve ovo vama bi-
lo neprijatno?

- Ja sam borac, ne pla{im se iza-
zova, to mi je dalo snagu da istra-
jem, da ne odustanem bez obzira
na sve dodatne peripetije oko
uslova koji su naknadno tra`eni,
raznih potvrda pored zakonom
predvi|ene dokumentacije. To je-
ste bilo neprijatno, ali nisam ima-
la {ta da krijem. Sva svoja doku-
menta ~ak sam stavila i medijima
na uvid. Tako sam dobila sagla-
snost resornog ministarstva i na
sve pri~e stavljena je ta~ka. Ne ̀ e-
lim vi{e time da se bavim. Bavim
se svakodnevno vrlo ozbiljnim
problemima ljudi. To su `ivotni
problemi, egzistencijalni, neretko
te{ko re{ivi, to su ljudi koji pripa-
daju najugro`enijim kategorijama
dru{tva. Njima treba pomo}i, iza-
}i u susret, njih treba saslu{ati, a
onda postupati po savesti i zako-
nu. To je moj najve}i motiv. 

Pretpostavljam da imate ideje
i planove ~im ste prihvatili da
sednete na mesto v. d. direktora
u ustanovi koja se bavi tako ose-
tljivim i ranjivim grupama sta-
novni{tva?

- Odmah kad sam do{la uo~ila
sam neke nedostatke i napravila
plan da to ispravim. Ima odluka
koju je donela Skup{tina op{tine o
pravima i uslugama socijalne za-
{tite gra|ana op{tine Prijepolje
koja navodi 11 prava iz oblasti so-
cijalne za{tite. Za sva ta prava
obezbe|uju se sredstva iz bud`eta
op{tine. Moja je namera da ura-
dim proceduru i uputstva o na~i-
nu ostvarivanja svih tih predvi|e-
nih prava. Do sada toga nije bilo,
nema uslova, nema procedure, a
ja ho}u da svako pod istim uslovi-
ma konkuri{e za sredstva koja po
odluci pripadaju. 

Indira Had`agi} Durakovi} 

Di{ovi}ima 
izgra|ena 
ku}a
NOVI PAZAR - U po`aru koji je pro{le
godine zadesio Miroslava Di{ovi}a i
njegovu staru majku Stanku, koji `ive
na padinama planine Rogozna, u selu
Kr~mare, izgorela im je porodi~na ku-
}a. Zahvaljuju}i humanitarnom aktivi-
sti iz Novog Pazara Hidu Muratovi}u,
frankfurtskim Vestima i donatorima iz
zemlje i sveta, novac je skupljen, a Di-
{ovi}ima izgra|ena ku}a. 

S. D. 
FOTO H. Muratovi} 

Sabira Had`iavdi}, v. d. direktora Centra za socijalni rad u Prijepolju

Treba da budemo servis gra|anima
Kada su gra|ani saznali da }u biti direktor,
li~no su mi se obra}ali, kako bi mi ukazali
na nedoslednosti, propuste, kr{enje pro-
cedura u radu Centra za socijalni rad. Otu-
da sam imala potrebu da ka`em da }u
sve u~initi da do toga ne dolazi

Pripremam bazu podataka
socijalno ugro`enih 

Deo mog plana, koji sam ve} po~ela da realizujem, je da napravim
bazu podataka socijalno ugro`enih. Tako|e, u skladu sa planom, obi-
lazimo sve mesne zajednice u op{tini. @elim da na terenu sagledam
stanje, da imam kompletan uvid u socijalnu sliku ove op{tine i svake
mesne zajednice posebno, da sagledam potrebe, da vidim dimenzi-
je ugro`enosti stara~kih doma}instava, uslove u kojima ̀ ive pojedin-
ci jer za njih ponekad, nema ko ni da interveni{e. Sa svim ustanova-
ma sam ve} na po~etku uspostavila odli~nu saradnju i kontakt, nai-
{la sam ~ak i na neo~ekivanu podr{ku i to mi je jo{ jedan veliki pod-
sticaj i zahvalna sam na tome. 

Spremna sam na sve 
izazove: Sabira Had`iavdi}



petak, 9. decembar 2016.VI

Pljevlja - Mre`a nevladinih organiza-
cija za afirmaciju evropskih integracio-
nih procesa u okviru projekta Afirma-
cija socijalnog preduzetni{tva na sjeve-
ru Crne Gore, realizovala je seminare
na temu „Zna~aj socijalnog preduzet-
ni{tva za razvoj lokalne zajednice“ u Bi-
jelom Polju i Pljevljima. Cilj pro-
jekta je afirmacija socijalnog
preduzetni{tva u Crnoj Go-
ri, koje mo`e doprinijeti

otvaranju novih radnih mjesta i to po-
sebno za one koji su pripadnici najra-
njivijih grupa stanovni{tva i koji }e do-
prinijeti smanjenju siroma{tva.

Socijalno preduzetni{tvo mo`e po-
stati pokreta~ lokalnog razvoja i gene-
rator kreiranja novih radnih mjesta u
Crnoj Gori, a pitanja socijalnog uklju-
~ivanja i smanjenja siroma{tva postaju
sve obaveznija komponenta politike in-
tegracije ove zemlje u EU, nagla{eno je
na ovim seminarima. Socijalno predu-
zetni{tvo bavi se prepoznavanjem i rje-
{avanjem socijalnih problema kao {to
su socijalna isklju~enost, siroma{tvo,

nezaposlenost, diskriminacija. Za raz-
liku od tradicionalnog preduzetni{tva,
gdje je primarni cilj ostvarenje profita,
u fokusu socijalnog preduzetni{tva je
zadovoljenje dru{tvenih potreba. 

Zdravko Janju{evi} iz bjelopoljskog
Demokratskog centra istakao je da so-

cijalna preduze}a mogu pru`ati
socijalne usluge ugro`enim

kategorijama stanovni{tva
ili usluge od javnog inte-

resa. „^esto su socijalna preduze}a
usmjerena na radnu integraciju i inklu-
ziju neke od ugro`enih dru{tvenih gru-
pa, pri ~emu ta preduze}a kombinuju
poslovni pristup sa obavljanjem funk-
cije od {ireg dru{tvenog zna~aja. Time
savremena socijalna preduze}a pred-
stavljaju odgovor na dru{tvene proble-
me na koje dr`ava nije odgovorila“, re-
kao je Janju{evi} u Pljevljima. Prema
njegovim rije~ima, Crna Gora jo{ uvek
nema adekvatnu zakonsku i podza-
konsku regulativu za uspje{no funkcio-
nisanje socijalnih preduze}a, pri ~emu
i ne postoji dovoljan stepen znanja o

potencijalima ovog sektora koji nije ni
priznat ni prepoznat.

- Evropska komisija je usvajanjem
„Strazbur{ke deklaracije“ u januaru
2014. godine prepoznala socijalno
preduzetni{tvo kao poslovni model 21.
vijeka koji odgovara na finansijske,
dru{tvene, kulturne i ekolo{ke potrebe
zajednice“, kazao Janju{evi} na semi-
naru u Pljevljima. Socijalno preduzet-
ni{tvo omogu}ava upo{ljavanje socijal-

no marginalizovanih grupa, dru{tveno
odgovorno poslovanje kompanija i
o~uvanje `ivotne sredine, {to ima veli-
ki zna~aj za razvoj lokalne zajednice.
Razvoj socijalnog preduzetni{tva omo-
gu}ava rje{avanje kako u lokalnoj za-
jednici, tako i u dr`avi, problem socijal-
ne isklju~enosti koja je postala raspro-
stranjena pojava koja poga|a mlade i
stare osobe, ̀ ene, samohrane porodice,
useljenike, nekvalifikovana lica i lica sa
invaliditetom. Projekat je podr`ala Ko-
misija Vlade Crne Gore iz dijela priho-
da od igara na sre}u.

J. Durgut

Pljevlja - Pljevaljski odbor opozici-
onog Demokratskog fronta apeluju na
lokalnu vlast da odmah pokrenu ini-
cijativu kako bi se na osnovu Zakona
o `ivotnoj sredini utvrdila taksa koju
bi pla}ali najve}i zaga|iva~i. Iz DF-a
poru~uju da je neophodno {to prije
utvrditi cjenovnik i usvojiti ga na de-
cembarskom zasjedanju, a potom
uputiti Vladi Crne Gore na davanje sa-
glasnosti. Prema njihovom mi{ljenju,
sve to treba uraditi kako bi se stvorili
uslovi za naplatu takse od 1. januara
naredne godine. 

- Novim zakonom o ̀ ivotnoj sredi-
ni koji je stupio na snagu 17. avgusta,
u ~lanu 79 jedinicama lokalne samou-
prave ostavljena je mogu}nost da, u

skladu sa svojim potrebama i specifi~-
nostima, propi{u naknadu za za{titu i
unapre|enje ̀ ivotne sredine. Zakon je
op{tinama omogu}io da uz prethod-
nu saglasnost Vlade odrede obvezni-
ke, a potom i kriterijume, vrste i visi-
nu naknade kao i na~in pla}anja. Jedi-
ni uslov je da se prikupljena sredstva
koriste namjenski za za{titu i unapre-
|enje `ivotne sredine. Neshvatljivo je
za{to je pljevaljska vlast slijepa i gluva
na otvorenu zakonsku mogu}nost da
kona~no po~ne proces rje{avanja eko-
lo{kih problema, sredstvima priku-
pljenim od zaga|iva~a, navodi se u sa-
op{tenju DF-a koje je potpisao odbor-
nik Nikola Rov~anin, a prenosi pod-
gori~ki Dan. C. D. 

Tutin - Na nedavnom sastanku u
Tutinu, predstavnici tutinske op{tine i
Petnjice, inicirali su izgradnju putnog
pravca Petnjica - Tutin. Delegaciju su-
sedne op{tine iz Crne Gore predvodio
je predsjednik op{tine Samir Agovi},
a Tutin [emsudin Ku~evi}. Agovi} je
istakao da su svjesni da ova inicijativa
zahtjeva mnogo posla i rada i da }e
morati da ima i politi~ku podr{ku dvi-
je dr`ave.

- Izlo`ili smo na{e vizije da se ova
stara inicijativa ponovo pokrene u kon-
tekstu prekograni~ne saradnje. Mi smo
pobratimska op{tina sa op{tinom Tu-
tin i pored razvojnih projekata u oblasti
saobra}aja, razmi{ljamo i o saradnji u
oblastima poljoprivrede, kulture i sve-
ga onoga {to }e kvalitet `ivota gra|ana
na granici ove dvije op{tine podi}i na
ve}i nivo, kazao je Samir Agovi}. Za-
klju~eno je najprije treba pripremiti
prostorno-plansku dokumentaciju.
Op{tina Petnjica je prije nekoliko dana,
raspisala Javni poziv za izradu prostor-
no-planske dokumentacije za podru~je

op{tine Petnjica i bi}e to prilika da, on-
aj ko bude radio taj dio posla, u svom
planu izrade prostorno - planske doku-
mentacije, stavi i trasu puta Petnjica -
Tutin. Predsjednici dvije op{tine su raz-
govarali i o finansiranju projekta. O~e-
kuju podr{ku vlada svojih dr`ava, a
mogu}e i stranih donatora. Agovi} o~e-
kuje podr{ku crnogorske vlade i mini-
starstva saobra}aja. „Vlada Crne Gore
se sve vi{e okre}e razvoju putne infra-
strukture na sjeveru. Sada }emo dodat-
no izvr{iti pritisak na relevantne adrese
u Crnoj Gori da se i o putu Bio~a - Pet-
njica prema granici sa Srbijom sve vi{e
razgovara i da se u dogledno vrijeme iz-
na|u sredstva koja bi se koristila za iz-
radu projektne dokumentacije“, ka`e
Agovi} i dodaje da ga posebno ohrabru-
je podr{ka poslovnih ljudi iz dijaspore,
koji su spremni da daju doprinos kako
bi se obezbijedila sredstva za izradu
projektne dokumentacije. Put Petnjica
- Tutin trebalo bi da bude duga~ak oko
30 kilometara i podstakao bi razvoj
ovog grani~nog podru~ja. S. D. 

Nova Varo{ - Neimari preduze}a
„Putevi Zlatar“ asfaltirali su pre neko-
liko dana oko kilometar dugu pe{a~ko-
biciklisti~ku stazu na deonici od nase-

lja Milanovac do turisti~ke zone na
Zlataru. Investiciju vrednu oko 1,5 mi-
liona dinara finansirala je lokalna sa-
mouprava, a u okviru zavr{ne faze pro-

jekta Kancelarije za mla-
de „Na korak do vrha“. 

- Radovi su pod-
razumevali posta-

vljanje finalnog slo-
ja tampona i as-

faltne podloge
na du`ini od
oko 1.000 i {i-
rini od 2,6
metara, isti~e
novi koordi-
nator Kance-

larije za mlade
Aleksandar No-

vakovi}. Izgradnja
pe{a~ko-biciklisti~ke

staze po~ela je, ina~e, sre-
dinom pro{le godine i predstavljala je
okosnicu projekta ovda{nje Kancela-
rije za mlade, koji su podr`ali Mini-
starstvo omladine i sporta i Op{tina
Nova Varo{, sredstvima u ukupnom
iznosu od oko 5,5 miliona dinara. Sta-
za je od tada do danas kompletno ure-
|ena, osvetljena i opremljena dodat-
nim sadr`ajima poput bilborda, klupa
za odmor i sli~nim mobilijarom. Nje-

nim asfaltiranjem okon~ana je realiza-
cija ovog infrastrukturnog poduhvata
~ija je izgradnja vi{estruko korisna,
kako za mlade i njihovo kvalitetno
provo|enje slobodnog vremena i
upra`njavanje zdravih stilova `ivota,
tako i za sportiste, rekreativce i goste
koji dolaze u novovaro{ki kraj jer sta-
za povezuje grad sa turisti~kom zo-
nom na Zlataru. 

- I u perspektivi }emo nastaviti da
realizujemo sli~ne i mnoge druge pro-
jekte kojima se podsti~e afirmacija
mladih, uti~e na pobolj{anje njihovog
polo`aja u dru{tvu, ali i onih od kojih
bi korist imala i {ira lokalna zajedni-
ca. Insistira}emo na u~e{}u na kon-
kursima kako resornog Ministarstva,
tako i stranih donatora koji posled-
njih godina pokazuju sve ve}e intere-
sovanje za finansiranje projekata iz
oblasti ekologije, sporta, kulturnog
nasle|a, omladinskog aktivizma, do-
daje Novakovi}. R. P.

Pljevaljski odbor Demokratskog fronta

Utvrditi taksu za
najve}e zaga|iva~e 

Susret predsjednika op{tina Tutin i Petnjica

Putem povezati 
dvije op{tine 

Mre`a nevladinih organizacija 
za afirmaciju evropskih integracionih procesa

Za socijalno preduzetni{tvo 
na sjeveru Crne Gore 

Socijalno preduzetni{tvo poma`e i lokalnoj
zajednici: Sa seminara u Pljevljima 

Projekat 
je podr`ala

Vlada 
Crne Gore

U novom ruhu: 
Pe{a~ko-biciklisti~ka 
staza 

Radove u okviru
poslednje faze 

projekta Kancelarije
za mlade finansirala
lokalna samouprava

Asfaltirana pe{a~ko-biciklisti~ka staza od Milanovca do „Panorame“ 

Investicija vredna 1,5 miliona dinara



Novi Pazar - Bila je prva nedelja
marta, 2012. godina, tribine Gradskog
stadiona krcate, na njima 9.000 ljudi, a
atmosfera i buka kao da ih je 100.000.
Nikada pre Novi Pazar i Partizan (1:1)
nisu igrali prvenstveni me~ u Pazaru.
U 21. minutu, prvi kapiten Novog Pa-
zara u Superligi, Emir Lotinac prima
loptu na svojoj polovini terena i posle
svega par koraka ubacuje u {estu brzi-
nu, driblingom protr~ava pored dvoj-
ca u crno - belom dresu i po ulasku u
kazneni prostor {alje centar{ut koji „u
trepavicu“ poga|a Admira Ra{~i}a.

Ostalo je istorija. Golman Partizana,
Vladimir Stojkovi} stajao je zate~en u
mestu jo{ nekoliko minuta, dok je Ra-
{~i} sa Lotincem i ostatkom ekipe sla-
vio pogodak du` isto~ne tribine. To je
trenutak koji je obele`io karijeru Emi-
ra Lotinca (29), danas fudbalera Bale-
stiera, osmoplasiranog tima najbolje
singapurske S-1 lige. Kako je {ampio-
nat u ovoj bogatoj i egzoti~noj azijskoj
zemlji zavr{en jo{ pre mesec dana, biv-
{a „~etvorka“ Novog Pazara dane od-
mora provodi u rodnom gradu.

Bledi li slika sa istorijske utakmi-
ce protiv beogradskog diva?

- Svakim novim danom je samo
sve`ija i lep{a. To je ne{to {to ne mo`e

nikad da se zaboravi. Partizan je imao
stra{an tim, vodio ga je Izraelac Adam
Grant, a u crno - belom timu i moj ci-
mer iz dana kad smo zajedno igrali u
OFK Beogradu, Vladimir Volkov. Jo{
imam jasnu sliku tribina pre po~etka
me~a, pamtim i skoro ~itav tok utak-
mice. ̂ esto kroz se}anje opet tr~im tih
40 metara koji su doveli do gola Ra{~i-
}a. Pamtim da sam odmah po golu,
ponesen atmosferom, po~eo da pla-
~em od sre}e, a moj tada{nji saigra~
\or|e Tutori} zgrabi me za ruku i re~e
ne{to {to se ne zaboravlja - ajde, ide-
mo, pla~i posle utakmice.

Danas su tribine Gradskog stadio-
na poluprazne. Da li si upoznat sa
razlozima zbog ~ega je to tako?

- U Pazar sam iz Singapura stigao
dan uo~i utakmice u Beogradu izme-
|u Partizana i Novog Pazara (4:0). Bi-
lo mi je neshvatljivo da o tom me~u
niko ni{ta ne pri~a. Pre samo ~etiri go-
dine, ma gde da se igraju, o utakmica-
ma protiv Partizana i Zvezde pri~alo
se danima. Stekao sam utisak da je sad
malo ko znao da se taj me~ uop{te i
igra. O ~emu je re~? Ne znam. Dve go-
dine sam izvan Pazara i kluba, ni{ta
mi nije jasno.

Da li si i{ao da gleda{ ovaj sastav
Novog Pazara?

- Nisam se rastao sa klubom koji
volim na ba{ prijateljski na~in, pored
toga {to sam mu oprostio jedan deo
dugovanja prema meni. Uvek navi-
jam za moj Pazar. Nisam od onih ko-
ji kad nisu u klubu navijaju protiv nje-
ga. Te{ko mi pada stanje u kojem se
Pazar nalazi i iz sveg srca mu ̀ elim da
se digne, a mojim velikim prijateljima
Alivodi}u i Vusljaninu da probaju da
ga u preostala dva kola koliko-toliko
podignu.

Ima li u Emirovim planovima me-
sta za razmi{ljanje na temu povratka
u Pazar?

- Imam izuzetne odnose sa ljudima
iz Balestiera. Za sada sam najbli`i od-
luci da nastavim karijeru u istom klu-
bu. Mnogo stvari bi moralo da se po-
klopi da bih se vratio u Pazar. Ukoliko
bi prona{li zajedni~ki jezik to bi bilo iz-

vodljivo, tim pre {to u februaru o~eku-
jem prinovu u porodici.

Gde je mesto tvog Balestiera u sin-
gapurskom fudbalu?

- Nismo se proslavili ove sezone.
Osmo mesto je neuspeh. Ne tako dav-
no, pre dve godine, postigli smo najve-
}i uspeh u istoriji kluba, osvojili smo
prvi put Kup Singapura. Dve godine
zaredom igrali smo u grupnoj fazi
Azijskog kupa. U drugoj sezoni da smo
uspeli da donesemo bod iz Hong Kon-
ga plasirali bi se u nokaut rundu.

Ko su tvoji saigra~i?
- Njihova imena ovde ne zna~e

mnogo. Ina~e, radi se o odli~nim igra-
~ima i jo{ boljim ljudima. Uz mene je
Novopazarac Sadin Smajovi}. Odigrao
je petnaestak utakmica za prvi tim, ali
kako je jo{ mlad vreme radi za njega. U
nosioce igre spadaju trojica Hrvata,
Miroslav Kristi} iz Imotskog, Niko To-
ki} iz Zagreba i Rije~anin Robert Peri-
~i}. Nerazdvojni smo, mnogo zna~i
kad si van zemlje a mo`e{ da komuni-
cira{ na jeziku koji najbolje poznaje{.

Pazarci su bili i jo{ uvek su prisut-
ni na singapurskim fudbalskim tere-
nima. Sadin Smajovi} i ti niste jedini
ambasadori Novog Pazara u toj da-
lekoj zemlji.

- Fahrudin Mustafi} je u karijeri po-
stigao ono {to }e malo kome jo{ po}i za
rukom. Bio je i ponovo }e biti repre-
zentativac Singapura, dugo je nosio i
kapitensku traku. Izuzetno je cenjen.

Ranijih godina jo{ neki fudbaleri
iz Novog Pazara sa dosta uspeha bra-
nili su boje singapurskih klubova.

- Esadu Sejdi}u pripadaju sve za-
sluge {to je Singapurom prodefilovala
~itava kolonija Novopazaraca. Bio je
fudbaler koji je ostavio veliki trag, da-
nas je ugledni ugostitelj. Otvorio je
vrata ove lepe zemlje svima nama ko-
ji smo kasnije do{li. Uz njega i Musta-
fi}a vrlo visoko, po onome {to je osta-
vio iza sebe, se kotira legenda Tampi-
nes roversa, Sead Muratovi}. Pre me-
ne u Balestieru dobar utisak ostavili su
otac i sin, Ljutvo i Vahid Bogu}anin,
kao i Tarik ^maj~anin, koji mi je pro-
{le godine bio saigra~.
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Prvoslav Le{evi}

Emir Lotinac, prvi superliga{ki kapiten FK Novi Pazar

Singapur - oaza za Novopazarce

PORAZ ZA PORAZOM
Novi Pazar - Peti uzastopni poraz upi-

sali su fudbaleri Novog Pazara, drugi zare-
dom na Gradskom stadionu. U 19. kolu Su-
perlige, Novi Pazar - Spartak @drep~eva krv
2:4 (2:1). Plavo-beli su poveli 2:0, golovima
Anesa Ru{evi}a u 17. i 37. minutu, preokret
gostima doneli su Ognjen Mudrinski, het-
trikom u 41, 50. i 82. minutu i Ivanovi} u 54.
minutu. Sutra u 20. kolu Superlige na Banji-
ci se sastaju Rad i Novi Pazar (13:00).

„ZIMOVANJE“ NA DEVETOM 
Novi Pazar - U poslednjem, 11. kolu je-

senjeg dela {ampionata Prve futsal lige, No-

vi Pazar je u Pendiku pobedio Novu Pazovu
2:0 ( Mutavd`i} u 20. i Mici} u 29. minutu).
Plavi }e ,,zimovati“ na 9. mestu sa 11 bodo-
va. [ampionat se nastavlja 17. februara
2017. godine.

POBEDE RUKOMETA[A I KO[ARKA[A 
Novi Pazar - U 10. kolu Super B ruko-

metne lige, Novi Pazar je kao doma}in po-
bedio Zlatar iz Nove Varo{i 27:22 (13:10).
Pobedni~ku seriju nastavili su i ko{arka{i No-
vog Pazara u Prvoj republi~koj ligi - Zapad.
Oni su u 10. kolu, kao doma}ini, bili ubedlji-
vo bolji od Prve Petoletke 112:73 (21:20,
26:17, 34:20, 31:16).

ODBOJKA[I OPET U FORMI
Novi Pazar - U pravom trenutku odboj-

ka{i Novog Pazara vratili su se u formu sa
po~etka prvenstva. U 8. kolu Superlige u
Kleku je pobe|en sastav Klek Srbija{ume 3:1
(18:25, 25:16, 25:21, 25:22).

BIBI] U ITALIJI 
Novi Pazar - U nedelju }e se u italijan-

skom primorskom mestu Kija odr`ati Prven-
stvo Evrope u krosu. Jedini predstavnik Srbi-
je na Sardiniji bi}e Novopazarac Elzan Bibi}.
On }e nastupiti u konkurenciji juniora na
{est km.VE
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Singapurski fudbal 
*[ta bi jo{ trebalo da znamo o singapurskom fudbalu i Emiru Lotincu u njemu?
- Liga nije toliko gledana. Oni su zaljubljenici u engleski fudbal. Prenosi me~e-

va Premijer lige Engleske su ~esti, pa ne ~udi da se uglavnom navija za Liverpul i
^elsi. Ove godine najpoznatiji klub Singapura Tampines rovers doveo je u svoje re-
dove biv{eg asa Liverpula i Arsenala D`eremija Penanta, {to bi mogla biti najava
da dolazi vreme „otkrivanja Singapura“ od strane zvu~nih fudbalskih imena. Sva-
ki tim u najboljem sastavu mo`e da ima najvi{e tri stranca, to je i razlog {to sam
prezadovoljan ~injenicom da sam za Balestier ve} sakupio vo{e od 100 utakmica.
Igram zadnjeg veznog ili {topera, zamenik sam kapitena, {utirao sam penale, tri
puta se upisao u strelce golova, ima jo{ dosta toga {to me ~ini sre}nim i ponosnim
u toj prelepoj zemlji.

Jo{ pamtim utakmicu protiv
Partizana: Emir Lotinac

Najve}i uspeh Balestiera: Lotinac
sa trofejom Kupa Singapura
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MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Pljevlja - I pored rekonstrukcije brane, kao i
prije nekoliko godina otpadne vode iz deponije
pepela i {ljake Maljevac, izlile su se preko brane i
ulile u Pale{ki potok, a potom u Vezi{nicu i ]eho-
tinu. Nakon {to su ribari alarmirali javnost, nad-
le`ni iz lokalne uprave op{tine Pljevlja, iza{li su na
lice mjesta i uvjerili se da voda u velikim koli~ina-
ma preljeva branu kao i da se voda izliva iz od-
vodnih kanala.

Voda u Vezi{nici bila je potpuno bijela, a ]e-

hotina je do u{}a Vezi{nice bila bistra, a od u{}a
potpuno bijela. Iz Sekretarijata za ure|enje pro-
stora saop{teno je da su nakon obilaska terena o
ovome obavjestili nadle`ne organe. Iz Elektropri-
vrede Crne Gore saop{teno je da su upoznati sa
situacijom na Maljevcu i da je do prelijevanja bra-
ne do{lo nakon ~i{}enja divlje deponije u jednoj
od kaseta za odlaganje pepela i {ljake. Jedan od is-
pusta bio je za~epljen kau~em, du{ekom i televi-
zorom koji je neko bacio na deponiju. 

Nakon uklanjanja divlje deponije do{lo je do
naglog izliva vode, koji trajao nekoliko sati, a
nakon toga se situacija smirila. Iz EPCG su ka-
zali da voda koja se izlila iz Maljevca nije kance-
rogena i da je to utvr|eno istra`ivanjem Centra
za ekozoksikolo{ka ispitivanja. Iz EPCG se izvi-
njavaju zbog ove neprijatnosti i apeluju na gra-
|ane da ne odla`u kabasti otpad na deponiju
pepela i {ljake Maljevac kako vi{e ne bi dolazilo
do sli~nih situacija. J. D. 

Ekolo{ki akcident na deponiji Maljevac pored Pljevalja

Divlja deponija 
prepuna kabastog otpada 

Voda se zabelela: Vezi{nica

Bijelo Polje - Dru{tvo za za{titu ̀ ivo-
tinja „Prijatelji `ivotinja Podgorica“
apeluje policiju i tu`ila{tvo da hitno ot-
kriju i kazne po~inioce i nalogodavce,
koji su sredinom pro{log mjeseca u Bi-
jelom Polju za samo tri dana otrovali
veliki broj pasa i ma~aka, kako lutalica,
tako i onih koje su imale vlasnike. U
ovom udru`enju tvrde da su nepoznate
osobe postavljale komadi}e salame sa
otrovnom materijom u raznim djelovi-
ma grada, uklju~uju}i i dvori{ta gra|a-
na. Mnogi sumnjaju da je za trovanje ̀ i-
votinja krivo Komunalno preduze}e. 

„Iz bjelopoljske policije re~eno je da
se radi o jednom od najopasnijih otro-
va, koji mo`e da ubije i ~ovjeka. Ne smi-
jemo ni da pomislimo kolika bi tragedi-
ja bila da je neko od roditelja na cipela-

ma unio taj otrov u ku}u“, navodi se u
saop{tenju Dru{tva za za{titu ̀ ivotinja,
koje prenosi RTCG. Bijelo Polje nema
azil za napu{tene `ivotinje, ve} ih mo-
raju smjestiti u beranskom azilu, gdje
mjese~ni boravak za jednu napu{tenu
`ivotinju op{tinu ko{ta 120 evra. Op{ti-
na Bijelo Polje je dobila novac za izgrad-
nju azila, me|utim, zbog navodnog
spora oko parcele on nikada nije izgra-
|en, podsje}aju „Prijatelji `ivotinja
Podgorica“. „Ne smijemo dozvoliti da
se ovo nikada vi{e ponovi ni u Bijelom
Polju, niti bilo gdje drugo. Ne smijemo
ubijati ̀ ivotinje, moramo o njima vodi-
ti ra~una i tako davati primjer mla|im
generacijama. Ne smijemo biti bolesno
dru{tvo, moramo ozdraviti {to prije“,
zaklju~eno je u saop{tenju. S. D. 

Bijelo Polje - Novogodi{nji ‘„Bjelo-
poljski bazar“ bi}e odr`an 29. decem-
bra, na glavnom gradskom trgu u 10
sati. Ovu manifestaciju organizuju Tu-
risti~ka Organizacije Bijelog Polja, TA
Rams, Sekretarijata za preduzetni{tvo
i ekonomski razvoj op{tine Bijelo Polje
i Centar za kulturu „Vojislav Bulatovi}
Strunjo“. Pored tradicionalnih proiz-
voda i turisti~ke ponude ovu turisti~ku
svetkovinu karakterisa}e i raznovrsni
sadr`aji poput bogatog kulturnog za-
bavnog programa, novogodi{njih izne-
na|enja i nagrada za najmla|e u~esni-

ke sajma. U susret sajmu organizovane
su dvije radionice pod nazivom „Bren-
diranje proizvoda i pristup Slow Foo-
du“, me|unarodnom pokretu koji se
bavi o~uvanjem tradicije, kulture i hra-
ne, za{titom biodiverziteta i uop{te po-
dizanjem svijesti o tome koliko izbor
hrane uti~e na svijet oko nas. Radioni-
cama je prisustvovalo vi{e od 20 proiz-
vo|a~a iz Bijelog Polja, Berana, Pljeva-
lja, Mojkovca i Petnjice, ka`u u TO Bi-
jelo Polje. Ina~e, ova turisti~ka organi-
zacija „Bjelopoljski bazar“ organizuje
od 2013. godine. C. D. 

Berane - U toku su radovi na iz-
gradnji 1300 metara novog vodovoda
u MZ Bu~e koji je bio o{te}en usled po-
plava koje su zadesile Berane u no-
vembru. Radovi se izvode gra|evin-
skom operativom Vojske Crne Gore i
DOO „Vodovod i kanalizacija“, a fi-

nansiraju se iz bud`eta Op{tine Bera-
ne i donacije preduze}a „Hidroenergi-
ja Montenegro“ DOO. Iz beranskog
Vodovoda i kanalizacije saop{tili su da
}e nakon zavr{etka radova nova mre`a
biti obezbije|ena od elementarnih ne-
pogoda. C. D. 

„Prijatelji `ivotinja Podgorica“ tra`e da budu otkriveni i
ka`njeni svi koji su otrovali pse i ma~ke u Bijelom Polju 

„Ne smijemo biti 
bolesno dru{tvo“

Prijave za Bjelopoljski bazar 

Radovi na beranskom vodovodu 


